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Αθήνα, σήµερα την 1η Δεκεµβρίου 2011, ηµέρα Πέµπτη και
ώρα 9.39’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε Ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Δ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΒΥΡΩΝΑ ΠΟΛΥΔΩΡΑ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 30-11-2011
εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της ΛΘ’ συνεδριάσεώς του, της Τετάρτης
30ης Νοεµβρίου 2011, σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο του
σχεδίου νόµου: «Κύρωση Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου
«Ρύθµιση θεµάτων χρηµατοπιστωτικού χαρακτήρα».

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Ηλία Πολατίδη, Βου-
λευτή Νοµού Σερρών, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το ΔΣ των Αγροτικών Συλλόγων
Φιλιατρών – Γαργαλιάνων – Χώρας - Λευκοχώρας παραθέτουν
τα σοβαρά προβλήµατα των αγροτών εξαιτίας της καπιταλιστι-
κής κρίσης, της πολιτικής της Κυβέρνησης και εκείνη της Ευρω-
παϊκής ‘Ενωσης. 

2) Οι Βουλευτές, Ευβοίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ και Α’ Πει-
ραιώς κ. ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία  οι Πρόεδροι των Αγροτικών Συνεταιρισµών Δήµου Μαν-
τουδίου – Λίµνης – Αγίας ‘Αννας εκφράζουν τη δυσαρέσκειά τους
για το  εισπρακτικό µέτρο νέας αδειοδότησης γεωτρήσεων και
πηγαδιών που ήδη λειτουργούν νόµιµα, όπως και υποβολής νέων
αδειών, αιτούµενοι την απόσυρση του µέτρου. 

3) Οι Βουλευτές, Μαγνησίας κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ και Λα-
ρίσης κ. ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία ο Δήµαρχος Νοτίου Πηλίου  αιτείται την αποκατάσταση
των ζηµιών στις εγκαταστάσεις των ταχυδιϋλιστηρίων του φράγ-
µατος «Παναγιώτικο» καθώς και την υλοποίηση έργου συγκρά-
τησης φερτών υλικών.

4) Οι Βουλευτές, Β’ Αθηνών κ. ΦΩΤΙΟΣ - ΦΑΝΟΥΡΙΟΣ ΚΟΥΒΕ-
ΛΗΣ, Β’ Αθηνών κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΨΑΡΙΑΝΟΣ, Νοµού Αττικής κ.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ  ΛΕΒΕΝΤΗΣ  και Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ
κατέθεσαν αναφορά µε την οποία  ο Σύνδεσµος Κοινωνικών Λει-
τουργών Ελλάδος αιτείται την εξαίρεση των οργανικών µονάδων

Κοινωνικής Πρόνοιας της χώρας από την αυτοδίκαια απόλυση,
την εργασιακή εφεδρεία και την κατάργηση των κενών οργανι-
κών θέσεων.

5) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ  ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ  κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Πηνειού, Νοµού Ηλείας
αιτείται τη διατήρηση και  συνέχιση  λειτουργίας της ΔΟY Γα-
στούνης.

6) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ  ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στις άκαρπες
οκταετείς προσπάθειες του Πολιτιστικού Συλλόγου Φορτέτσας,
ώστε αυτή να αποδεσµευθεί, από τις αρχαιολογικές ζώνες Κνω-
σού και αιτείται ευνοϊκούς όρους δόµησης για τους µικροϊδιο-
κτήτες της Β’ ζώνης.

7) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΝΤΕΡΕΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Μαραθώνος Νοµού
Αττικής αιτείται την επίλυση µιας σειράς ζητηµάτων που αφο-
ρούν στην εφαρµογή του ν. 4014/2011.

8) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ  ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία   αιτείται τη συνδροµή και την κα-
θοδήγηση της πολιτείας για την αντιµετώπιση της ερηµο-
ποίησης, λόγω της υπερβόσκησης και υπεράντλησης των υδάτι-
νων πόρων, στην περιοχή της ορεινής Μεσαράς. 

9) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΝΤΕΡΕΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος του Δήµου Σαρωνι-
κού και τοπικοί Σύλλογοι αιτούνται την επίλυση θέµατος που
αφορά στη χρηµατοδότηση- επιχορήγηση  των αθλητικών και πο-
λιτιστικών φορέων της περιοχής.

10) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ  ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία   αιτείται τη διευθέτηση των
οφειλών προς τα ΚΤΕΛ, για τη µεταφορά των µαθητών η οποία
πραγµατοποιείται µε συνεχή δανεισµό.

11) Ο Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΡΒΑΝΙΤΙΔΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος της Δηµοτικής Κοι-
νότητας Σοχού του Δήµου Λαγκαδά και ο Σύλλογος Ελεύθερων
Επαγγελµατιών Εµπόρων και Βιοτεχνών Σοχού αιτούνται τη συ-
νέχιση της λειτουργίας των υπηρεσιών της Δηµόσιας Οικονοµι-
κής Υπηρεσίας Σοχού, όπως έχει σήµερα.

12) Ο Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ κατέ-
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θεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Αστυνο-
µικών Υπαλλήλων και η Πανελλήνια Οµοσπονδία Αξιωµατικών
Αστυνοµίας αιτούνται να αναγνωριστεί το επάγγελµα του Αστυ-
νοµικού ως επικίνδυνο και ανθυγιεινό.

13) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ  ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία αιτείται την ενηµέρωση των αρ-
µόδιων υπηρεσιών, ώστε να δοθεί εξάµηνη παράταση υποβολής
δικαιολογητικών για υφιστάµενα δικαιώµατα χρήσης νερού από
αρδευτικές γεωτρήσεις-πηγάδια.

14) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΝΤΕΡΕΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Αστυ-
νοµικών Υπαλλήλων και η Πανελλήνια Οµοσπονδία  Αξιωµατικών
Αστυνοµίας αιτούνται την ένταξη των σωµάτων ασφαλείας στα
επικίνδυνα και ανθυγιεινά επαγγέλµατα.

15) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΝΤΕΡΕΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Αστυ-
νοµικών Υπαλλήλων και η Πανελλήνια Οµοσπονδία Αξιωµατικών
Αστυνοµίας αιτούνται την επαρκή χρηµατοδότηση των αστυνο-
µικών υπηρεσιών για την εύρυθµη λειτουργία  τους και διαµαρ-
τύρονται για τις περικοπές των οικονοµικών τους αποδοχών.

16) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Δηµοτική Παράταξη «Πανσελινιώ-
τικη Συνεργασία» αιτείται την άµεση κατάργηση της επιβολής
του Φόρου Ακίνητης Περιουσίας µέσω της ΔΕΗ στον κόσµο της
εργασίας και ιδιαίτερα σε περιοχές ορεινές και δυσπρόσιτες.

17) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΝΤΕΡΕΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Γενική Διεύθυνση Συγκοινωνια-
κού Έργου αιτείται την αναστολή της λειτουργίας δροµολογίων
ΟΑΣΑ, λεωφορειακής γραµµής «713» Μάρνη-Ζωφριά, µε σκοπό
την αναδιάρθρωση του δικτύου των µέσων µαζικής µεταφοράς
της «ΕΘΕΛ Α.Ε.».

18) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος και τα µέλη του Δηµο-
τικού Συµβουλίου Σίφνου αιτούνται την ακύρωση του ειδικού
τέλους ηλεκτροδοτούµενων δοµηµένων επιφανειών για τη νη-
σιώτικη Ελλάδα και ζητούν την επανεξέταση του θέµατος µε πε-
ρισσότερα κοινωνικά κριτήρια.

19) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΝΤΕΡΕΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Γενική Διεύθυνση Συγκοινωνια-
κού Έργου αιτείται την αναστολή λειτουργίας της λεωφορειακής
γραµµής «714» πλατεία Βάθη-Πάρνηθα, για την αναδιάρθρωση
του δικτύου των µέσων µαζικής µεταφοράς της «ΕΘΕΛ Α.Ε.».

20) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΠΑΝΤΕΛΕΗΜΩΝ (ΠΑΝΤΕ-
ΛΗΣ) ΑΣΠΡΑΔΑΚΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρ-
χος Μαραθώνος Νοµού Αττικής αιτείται την επίσπευση της
κύρωσης από τη Διεύθυνση Πολιτικής Γης του Υπουργείου Αγρο-
τικής Ανάπτυξης και Τροφίµων για την παραχώρηση στην προ-
σφυγική οµάδα Νέας Μάκρης Αττικής του υπ’ αριθµού 490
τεµαχίου.

21) Ο Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΠΡΟΚΟΠΙΟΣ  ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Συντονιστική Επιτροπή των
κατοίκων Αγίας Ζώνης  Κυψέλης διαµαρτύρεται για τη γενικό-
τερη υποβάθµιση της περιοχής εξαιτίας της µεγάλης συγκέντρω-
σης παράνοµων µεταναστών.

22) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος του Επιµελητηρίου Κυκλά-
δων εκφράζει την αντίθεσή του στο άρθρο 30 του ν.3996/2011.

23) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Τήνου αιτείται την επίλυση
θεµάτων που αφορούν στην εύρυθµη λειτουργία των Κέντρων

Πιστοποίησης Αναπηρίας  στο νησιωτικό χώρο. 

24) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία αιτείται την άµεση εφαρµογή της
απόφασης του Υπ. Υγείας αλλά και της καταδικαστικής απόφα-
σης του δικαστηρίου της Σύρου κατά της εξορυκτικής εταιρείας
S&B, για την ταφή των στερεών βιοµηχανικών αποβλήτων και την
απαγόρευση διάθεσής τους στη θάλασσα.

25) Ο Βουλευτής Ευβοίας κ. ΣΥΜΕΩΝ (ΣΙΜΟΣ) ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Διοικητικό Συµβούλιο του Πο-
λιτιστικού Συλλόγου «Οι Φίλοι της Αυλίδας» αιτείται µια δικαιό-
τερη καταβολή του ειδικού τέλους ακίνητης περιουσίας και
νοµιµοποίησης των αυθαιρέτων.

26) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος της Περιφερειακής Ένωσης
Δήµων Θεσσαλίας εκφράζει την αντίθεσή του στην είσπραξη του
ειδικού τέλους ακίνητης περιουσίας µέσω της ΔΕΗ και ζητεί την
απαλλαγή των ευπαθών κοινωνικών οµάδων από αυτό.

27) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Αστυνο-
µικών Υπαλλήλων και η Πανελλήνια Οµοσπονδία Αξιωµατικών
Αστυνοµίας αιτούνται την αναγνώριση του επαγγέλµατος του
Αστυνοµικού-Λιµενικού-Πυροσβέστη ως  επικίνδυνου και ανθυ-
γιεινού και αιτούνται την υπαγωγή τους στην λίστα των βαρέων
και ανθυγιεινών επαγγελµάτων.

28) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος της Οµοσπονδίας Συλ-
λόγων Μικρών Κυκλαδονήσων  αιτείται την αρωγή της πολιτείας
για την ανάπτυξη των νήσων λόγω του ελλείµµατος της συγκοι-
νωνιακής σύνδεσης και της υποστελέχωσης και υπολειτουργίας
των αγροτικών ιατρείων που αντιµετωπίζουν.

29) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος της Οµοσπονδίας Ερ-
γατοϋπαλλήλων Χηµικής Βιοµηχανίας Ελλάδος εκφράζει την
έντονη διαµαρτυρία του για την σταδιακή απαξίωση της ΕΑΣ και
αιτείται την ανάπτυξη της µοναδικής αµυντικής βιοµηχανίας της
χώρας.

30) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ  ΜΠΟΥΡΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµος Μαραθώνος Νοµού Ατ-
τικής εκθέτει τις απόψεις του σχετικά µε την εφαρµογή του ν.
4014/2011 και αιτείται την επανεξέταση συγκεκριµένων διατά-
ξεων προκειµένου να υπάρξει ανταπόκριση από τους πολίτες.

31) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Θεσσαλικών Επιχειρήσεων
και Βιοµηχανιών διαµαρτύρεται για την άδικη και λανθασµένη
επιβολή του τέλους ΕΕΤΗΔΕ στις βιοτεχνικές και βιοµηχανικές
επιχειρήσεις που δεν εντάσσονται στο τιµολόγιο βιοµηχανικής
χρήσης.

32) Η Βουλευτής Έβρου κ. ΕΛΕΝΗ ΤΣΙΑΟΥΣΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία αιτείται την άµεση ανακοίνωση των τιµών που
θα ισχύσουν για την τευτλοκαλλιέργεια την περίοδο 2011-2012.

33) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Πολυτέκνων Τριφυλίας
του Νοµού Μεσσηνίας αιτούνται επανεξέτασης της θέσπισης
των εισοδηµατικών κριτηρίων για τη συµµετοχή και των πολυτέ-
κνων στο πρόγραµµα της δωρεάν διανοµής τροφίµων.

34) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ  ΚΟΥΣΕΛΑΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  το Επιµελητήριο Μεσσηνίας αι-
τούνται τη διόρθωση της εσφαλµένης κατά την άποψή τους
πρακτικής χρέωσης τέλους επιτηδεύµατος σε δυνητικούς επεν-
δυτές φωτοβολταϊκών πριν λάβουν την απαραίτητη άδεια και έγ-
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κριση από τη ΔΕΗ.

35) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο µε-
γάλο περιβαλλοντικό πρόβληµα που ανακύπτει στο Ηράκλειο
Κρήτης από τον κατσίγαρο.

36) Η Βουλευτής Έβρου κ. ΕΛΕΝΗ ΤΣΙΑΟΥΣΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία αιτείται την ενίσχυση του ανθρώπινου δυνα-
µικού των υπηρεσιών των τµηµάτων συνοριακής φύλαξης µε
αποσπάσεις αστυνοµικών -ειδικών φρουρών που κατάγονται από
το Νοµό Έβρου και υπηρετούν σε άλλες Αστυνοµικές Διευθύν-
σεις της Ελλάδος.

37) Η Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝ-
ΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Οιχα-
λίας του Νοµού Μεσσηνίας αιτούνται το µη κλείσιµο της ΔΟY
Μελιγαλά και τη διατήρησή της και τα επόµενα έτη λόγω συνε-
χών προβληµάτων που θα δηµιουργηθούν.

38) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΝΤΕΡΕΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  το Γραφείο Τύπου Πολυτέκνων

Ελλάδος  αιτείται την κατάργηση του τέλους ακινήτων το οποίο
βαρύνει τους πολύτεκνους.

39) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΝΤΕΡΕΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Μαραθώνος, της Δη-
µοτικής Κοινότητος Νέας Μάκρης υποβάλει σειρά ευνοϊκών
οικονοµιών προτάσεων περί διαχείρισης ακινήτων, αρµοδιότητας
Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων στο αγρόκτηµα
«ΞΥΛΟΚΕΡΙΖΑ» Νέας Μάκρης.

40) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΣΤΑΥΡΟΣ  ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία οι πρώην εργαζόµενοι της «ΣΒΕΚΗ
Α.Ε.», Ιωαννίνων καταθέτουν υπόµνηµα για την είσπραξη και δια-
σφάλιση των δεδουλευµένων τους. 

B.ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 43/03/10/2011 ερώτηση των Βουλευτών κυ-
ρίων Γεωργιάδη Σπυρίδωνos - Aδώνιδος, Πλεύρη Αθανάσιου, Κο-
ραντή Ιωάννη δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ.900α/8855/12251/
24-10-2011 από τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας η ακόλουθη απάν-
τηση:
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2. Στην µε αριθµό 17522/06/06/2011 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Γεωργιάδη Σπυρίδωνος -Αδώνιδος, Πλεύρη Αθανάσιου
δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Β13-284/1-12-2011 έγγραφο από τον

Αναπληρωτή Υπουργό Ανάπτυξης Ανταγωνιστικότητας και Ναυ-
τιλίας  η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 19055/08-07-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Λαφαζάνη Παναγιώτη δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 14779/ 21-10-

2011 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Ανάπτυξης Αντα-
γωνιστικότητας και Ναυτιλίας η ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η τρίτη µε αριθµό 227/28-11-2011 επίκαιρη ερώ-
τηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού κ. Ηλία Πολατίδη προς τον Υπουργό Οικονοµικών,
σχετικά µε το µέλλον της Ελληνικής Βιοµηχανίας Ζάχαρης. 

Εκ µέρους της Κυβερνήσεως θα απαντήσει ο Αναπληρωτής
Υπουργός Οικονοµικών κ. Φίλιππος Σαχινίδης. 

Το λόγο έχει ο κ. Ηλίας Πολατίδης για να αναπτύξει την επί-
καιρη ερώτησή του. 

ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Η προηγούµενη κυβέρνηση σε συνέχεια της πολιτικής της κυ-

βερνήσεως της Νέας Δηµοκρατίας, η οποία το 2006 έλαβε την
εγκληµατική απόφαση για την απεµπόληση εκ µέρους της Ελλά-
δας του ηµίσεος της ποσοστώσεως που δικαιούται και αντιστοι-
χεί περίπου στη συνολική κατανάλωση ζάχαρης, ξεκίνησε µια
διαδικασία πωλήσεων των µετοχών που έχει η ΕΤΕ µε σκοπό την
κεφαλαιακή ενίσχυση της συγκεκριµένης τραπέζης. Με τις τιµές
βέβαια που υπάρχουν σήµερα στο Χρηµατιστήριο, αυτό το ποσό
το οποίο θα εξασφαλιστεί από την πώληση των µετοχών είναι
ελάχιστο και ουδόλως θα συνεισφέρει στην κεφαλαιακή ενί-
σχυση της τράπεζας. Αντιθέτως, θα στερήσει την ελληνική οικο-
νοµία από έναν παραγωγικό κλάδο, ο οποίος σήµερα
εξασφαλίζει µε τις σηµερινές διεθνείς τιµές της ζαχάρεως, οι
οποίες προβλέπεται από όλους τους διεθνείς οίκους που αξιο-
λογούν τις τιµές των εµπορευµάτων να ανεβούν στο µέλλον, ένα
ποσό της τάξεως των 120 εκατοµµυρίων ευρώ περίπου. 

Η ερώτησή µου είναι αν θα συνεχίσει τη διαδικασία πωλήσεώς
της, όπως έχει ανακοινωθεί και όχι όπως έχει αποφασίσει η προ-
ηγούµενη κυβέρνηση, παρ’ όλο που δύο κόµµατα που συµµετέ-
χουν και στηρίζουν αυτήν την Κυβέρνηση, η Νέα Δηµοκρατία
–προφανώς έχοντας αντιληφθεί τα εγκληµατικά λάθη της περιό-
δου 2006- και ο ΛΑΟΣ, έχουν ταχθεί εναντίον αυτής της διαδικα-
σίας. Θα συνεχίσει την πολιτική που έχει προδιαγράψει η
προηγούµενη κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ; 

Ένα δεύτερο θέµα. Σε περίπτωση που σταµατήσει η παρα-
γωγή ζαχάρεως, από ποια πηγή εισοδήµατος θα χρηµατοδο-
τούνται οι εισαγωγές ζάχαρης σε ένα ιδιαιτέρως ελλειµµατικό
εµπορικό ισοζύγιο; 

Και ένα τρίτο θέµα που θέλω να σας θέσω, γιατί είδα ότι υπάρ-
χει αναφορά από Βουλευτή του ΠΑΣΟΚ είναι τι θα γίνει µε τις
τιµές. Πότε θα ανακοινωθούν οι τιµές της τευτλοκαλλιέργειας
για την επόµενη περίοδο; Γιατί αν έχουµε την περσινή λογική µε
την οποία…

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών): Εγώ είµαι στο Υπουργείο Οικονοµικών. Όταν βρείτε τον
Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης…

ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙΔΗΣ: Ο Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης δή-
λωσε αναρµόδιος. Γι’ αυτό κάνω την ερώτηση σε σας. 

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών): Για τα τεύτλα; 

ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙΔΗΣ: Δεν ξέρω. Συνεννοηθείτε µε το Υπουρ-
γείο Αγροτικής Ανάπτυξης.

Χρειάζεται να ανακοινωθούν οι τιµές. Γιατί αν δεν ανακοινω-
θούν οι τιµές και αν δεν καλλιεργηθούν τεύτλα, θα πέσει και άλλο
η τιµή των µετοχών τις οποίες έχετε προς πώληση. Είναι απλά
τα θέµατα και αναµένω την απάντησή σας µε ιδιαίτερο ενδιαφέ-
ρον. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Το λόγο έχει ο Αναπλη-
ρωτής Υπουργός Οικονοµικών κ. Φίλιππος Σαχινίδης.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Θα ήθελα πριν τοποθετηθώ επί της ερωτήσεως που έκανε ο
κύριος συνάδελφος, να επαναλάβω µια επισήµανση που έκανα
και χθες το βράδυ σε ό,τι αφορά τη σηµειολογία των τοποθετή-
σεων που κάνουν οι συνάδελφοι, τόσο από την Αξιωµατική Αντι-
πολίτευση όσο και από το ΛΑΟΣ. 

Πριν από τρεις εβδοµάδες τρία κόµµατα έδωσαν ψήφο εµπι-

στοσύνης και στήριξαν την Κυβέρνηση Λουκά Παπαδήµου, η
οποία ανέλαβε την υποχρέωση να υλοποιήσει τις αποφάσεις της
26ης Οκτωβρίου αλλά και να υλοποιήσει τις δεσµεύσεις που έχει
αναλάβει η χώρα µας έναντι των εταίρων. 

Θέλω, λοιπόν, κύριε συνάδελφε, να πω µε αφορµή την ερώ-
τηση την οποία καταθέτετε και ρωτάτε την Κυβέρνηση του Λουκά
Παπαδήµου εάν προτίθεται να συνεχίσει τις πολιτικές που είχε
δροµολογήσει η προηγούµενη κυβέρνηση, ότι  τουλάχιστον στη
συγκεκριµένη περίπτωση, δηλαδή στην περίπτωση της αναδιάρ-
θρωσης της Αγροτικής Τράπεζας της Ελλάδος, αυτή είναι µία
δέσµευση η οποία απορρέει από υποχρεώσεις που έχει αναλάβει
η χώρα µας απέναντι στην Ευρωπαϊκή Ένωση εξαιτίας του γε-
γονότος ότι η Αγροτική Τράπεζα δέχθηκε κρατικές ενισχύσεις.
Αυτό έχει ως αποτέλεσµα η Επιτροπή Ανταγωνισµού εφαρµόζον-
τας τους κανονισµούς της Ευρωπαϊκής Ένωσης, να ζητήσει από
την Αγροτική Τράπεζα να προχωρήσει σε ένα πρόγραµµα ανα-
διάρθρωσης. Το πρόγραµµα αυτό, όπως ξέρετε, έχει βάθος χρό-
νου τετραετίας. Μέσα σ’ αυτό το χρονικό διάστηµα θα πρέπει η
Αγροτική Τράπεζα κάνοντας όλες τις αναγκαίες προσαρµογές
να δείξει ότι πραγµατικά είναι µία τράπεζα, η οποία µπορεί να αν-
τέξει και µπορεί να συνεχίσει τη δραστηριότητά της χωρίς να
στηρίζεται στις κρατικές ενισχύσεις.

Γι’ αυτό, λοιπόν, η Αγροτική Τράπεζα στο πλαίσιο αυτού του
προγράµµατος θα απεµπλακεί απ’ όλες της τις συµµετοχές σε
εταιρείες του µη χρηµατοπιστωτικού τοµέα, µεταξύ των οποίων
και η Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης, στην οποία η Αγροτική Τρά-
πεζα µετέχει µε ένα ποσοστό της τάξης του 82,33%.

Η ανάθεση του έργου πώλησης της εταιρείας, όπως γνωρί-
ζετε, έχει ανατεθεί µε απόφαση του Διοικητικού Συµβουλίου της
από τον Απρίλιο του 2011 στην EFG EUROBANK και η διαδικασία
προχωράει οµαλά. Με την ολοκλήρωση της πρώτης φάσης του
διαγωνισµού προκρίθηκαν να συµµετάσχουν στη δεύτερη φάση
δέκα υποψήφιοι από την Ελλάδα και το εξωτερικό. Η διαδικασία
προβλέπει µαζί µε την υποβολή της δεσµευτικής προσφοράς και
την υποβολή της σχεδιαζόµενης στρατηγικής και το σχέδιο δρά-
σης του υποψηφίου, που θα διασφαλίσει τη βιώσιµη λειτουργία
της εταιρείας.

Η αναδιάρθρωση αυτή δεν αφορά εποµένως µόνο την ΑΤΕ
BANK αλλά και την Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης, η οποία, χάρη
σε κάποιες προσπάθειες που έχουν γίνει τα τελευταία δύο χρό-
νια, κατάφερε να βελτιώσει τα οικονοµικά της αποτελέσµατα, τα
οποία όµως παραµένουν αρνητικά.

Αντιλαµβάνοµαι και αναγνωρίζω ότι η Ελληνική Βιοµηχανία Ζά-
χαρης αποτελεί µοχλό ανάπτυξης σε περιοχές της βόρειας Ελ-
λάδας και εποµένως και δικός µας στόχος αλλά και δικός σας
στόχος θα έπρεπε να είναι η Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης να
µετατραπεί σε µία εταιρεία υγιή, η οποία θα έχει τη δυνατότητα
να προσελκύσει επενδυτές, που θα επενδύσουν κεφάλαια για να
επιτρέψουν στη συγκεκριµένη βιοµηχανία να συνεχίσει να δια-
δραµατίζει το σηµαντικό αυτό ρόλο σε περιοχές της βόρειας Ελ-
λάδας.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κι εµείς ευχαριστούµε

τον Αναπληρωτή Υπουργό Οικονοµικών κ. Φίλιππο Σαχινίδη.
Ο κ. Ηλίας Πολατίδης έχει το λόγο για να δευτερολογήσει. 
ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙΔΗΣ: Δεν απαντήσατε, κύριε Υπουργέ,  στο

θέµα του ότι οι τιµές διεθνώς της ζαχάρεως βαίνουν αυξανόµε-
νες. Άρα άλλη τιµή έχει σήµερα η βιοµηχανία και άλλη τιµή θα
έχει στο µέλλον. 

Δεύτερο θέµα: Στην ευρύτερη περιοχή µας δεν υπάρχουν ζα-
χαρουργεία. Γενικώς στον κόσµο δεν υπάρχουν ζαχαρουργεία,
γι’ αυτό και η τιµή αυξάνεται επειδή αυξάνεται η κατανάλωση,
ενώ τα ζαχαρουργεία είναι περιορισµένα και πεπερασµένα.

Από εκεί και πέρα όµως υπάρχει κι ένα θέµα ουσιαστικότερο.
Η Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης δεν προσφέρει µόνο στην το-
πική οικονοµία, αλλά προσφέρει και στην εθνική οικονοµία. Εάν
εσείς δώσετε όλες τις µετοχές και δεν κρατήσετε έστω ένα 20%,
όπως σας έχω πει σε άλλη ερώτησή µου, ούτως ώστε να έχετε
δικαιώµατα της καταστατικής µειοψηφίας, άρα να µπορείτε να
ασκήσετε κάποιο έλεγχο στις αποφάσεις, που θα πάρει ο οποι-
οσδήποτε πλειοδότης αγοράσει τις µετοχές, από εκεί και πέρα

2108 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



η παρέµβαση του κράτους είναι µηδενική.
Γιατί εσείς θεωρείτε δεδοµένο ότι αυτός που θα πάρει τις µε-

τοχές θα την κρατήσει και θα κάνει κάποιο business plan; Εάν
δώσει αυτό το σχέδιο σε σας και την άλλη µέρα πει ότι άλλαξαν
οι µετοχές, αφού έχει αγοράσει τις µετοχές, δεν µπορεί να που-
λήσει τον εξοπλισµό για παλιοσίδερα και να κάνει οτιδήποτε
θέλει τις εκτάσεις αυτές επειδή θα θεωρεί ότι αυτό τον συµφέρει;
Θα µπορείτε ή έχετε εσείς κάποιο εργαλείο σ’ αυτήν την περί-
πτωση για να τον εµποδίσετε στο να κάνει αυτές τις καταστρο-
φικές για την εθνική οικονοµία ενέργειες;

Επαναλαµβάνω ότι οι τιµές βαίνουν αυξανόµενες. Θα χρει-
άζονται πολλές εκατοντάδες εκατοµµύρια ευρώ για εισαγωγές.
Από ποιον τοµέα της εθνικής οικονοµίας, που θα αναπτυχθεί και
θα έχει τέτοιο πλεόνασµα εξαγωγών, θα µπορέσετε εσείς να κα-
λύψετε τα χρηµατικά ποσά που χρειάζονται για τις εισαγωγές;

Δεν απαντάτε επ’ αυτού και δεν απαντάτε και στο θέµα των
τιµών, που πρέπει επιτέλους ως Κυβέρνηση να απαντήσετε και
να πείτε τι θα γίνει µε το θέµα των τιµών, γιατί έχει άµεση συνάρ-
τηση µε την τιµή των µετοχών. Εάν δεν καλλιεργηθούν τεύτλα,
αυτό σηµαίνει ότι η τιµή της µετοχής θα είναι χαµηλή εάν συνε-
χιστεί αυτή η διαδικασία, µε την οποία εγώ διαφωνώ βέβαια.
Τώρα αν κρύβεστε πίσω από την Ευρωπαϊκή Ένωση, αυτό είναι
δικό σας θέµα.

Αλλά αν συνεχιστεί αυτή η διαδικασία σε µία βιοµηχανία, η
οποία δεν είναι εν λειτουργία επειδή δεν έχουν σπείρει τεύτλα οι
τευτλοκαλλιεργητές, καταλαβαίνετε ότι το ποσό που θα εισπρά-
ξετε από την πώληση των µετοχών θα είναι πολύ χαµηλότερο. 

Είναι απλά πράγµατα, είναι ξεκάθαρες οι ερωτήσεις που κάνω
και περιµένω κάποιες ξεκάθαρες απαντήσεις. Το να κρυβόµαστε
πίσω από την Ευρωπαϊκή Ένωση που θέλει το άλφα ή το βήτα, η
Ευρωπαϊκή Ένωση ζήτησε αναδιάρθρωση της ΑΤΕ BANK και
υπάρχει ένας τεράστιος αριθµός από δραστηριότητες χρηµατο-
πιστωτικές, παραδείγµατος χάριν πιστωτικές κάρτες σε φοιτητές
που έδινε η ΑΤΕ ΒΑΝΚ, από τις οποίες έχει µπει πάρα πολύ µέσα.
Γιατί, δηλαδή, ο µοναδικός τρόπος µε τον οποίο µπορεί να επι-
τευχθεί αυτή η κεφαλαιακή ισχυροποίηση της ΑΤΕ είναι η πώ-
ληση της Ελληνικής Βιοµηχανίας Ζάχαρης και µε τέτοιους
όρους;

Και κλείνοντας, επανέρχοµαι στο εξής. Έχετε δώσει κάποια
κεφαλαιακή ενίσχυση υπό µορφή παροχής πιστώσεων στην ΑΤΕ,
όπως και στις υπόλοιπες τράπεζες. Μπορεί τουλάχιστον γι’ αυτές
τις µετοχές που έχει δώσει να κρατήσει ένα 20% των µετοχών το
δηµόσιο, ούτως ώστε να έχει µια στοιχειώδη παρέµβαση στις κι-
νήσεις που θα κάνει ο ιδιώτης ο οποίος θα αναλάβει από εδώ και
πέρα την Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Πολατίδη.
Το λόγο έχει ο κύριος Υπουργός για να συµπληρώσει την

απάντησή του.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς θα συµµεριστώ την αγωνία που εκφράζει ο συνά-

δελφός µου για το ρόλο που µπορεί να διαδραµατίσει η τευτλο-
καλλιέργεια στην εθνική οικονοµία, καθώς επίσης και η παρα-
γωγή της ζάχαρης. Είµαι από τους ανθρώπους που πίστευαν και
εξακολουθούν να πιστεύουν ότι η κρίση µε την οποία βρισκόµα-
στε αντιµέτωποι αποτελεί µία µοναδική ευκαιρία για όλους τους
ανθρώπους, που δραστηριοποιούνται στον πρωτογενή τοµέα, να
αναδείξουν τα συγκριτικά πλεονεκτήµατα που έχει η χώρα µας.
Παράλληλα πρέπει να στρηρίξουµε τη δική τους ενεργό συµµε-
τοχή στην εντατικοποίηση της προσπάθειας που κάνει η χώρα
για να βγει από την κρίση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Πρέπει να παλέψουµε
το κεφάλαιο του κόστους των αγροτικών προϊόντων.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών): Θα ήθελα όµως -καλή τη πίστη- να ρωτήσω το συνάδελφό
µου: Πραγµατικά εν έτει 2011 πιστεύει ότι µία τράπεζα µπορεί
να έχει υπό τον έλεγχό της µία καπνοβιοµηχανία, µία βιοµηχανία
ζάχαρης, µία γαλακτοβιοµηχανία, µία σειρά δηλαδή από δραστη-

ριότητες παραγωγικές, που δεν έχουν καµµία σχέση µε το ρόλο
που καλείται να διαδραµατίσει µία τράπεζα; 

Κύριε συνάδελφε, ακριβώς αυτές οι πρακτικές που κληρονο-
µήσαµε από το παρελθόν για διαφορετικούς λόγους είναι που
οδήγησαν τις επιχειρήσεις αυτές να είναι προβληµατικές, αλλά
και η Αγροτική Τράπεζα να αντιµετωπίζει προβλήµατα και να βρε-
θεί στο µικροσκόπιο της Επιτροπής Ανταγωνισµού. Δεν κρυβό-
µαστε πίσω από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, όπως προσπαθείτε να
µας πείτε. Αυτή είναι µία πραγµατικότητα. Υπάρχουν συγκεκρι-
µένοι κανόνες. Ως χώρα κάναµε µία επιλογή. Επιλέξαµε να συµ-
µετάσχουµε στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Αυτό σηµαίνει ότι έχουµε
δικαιώµατα, έχουµε και υποχρεώσεις. Δεν µπορεί δηλαδή να πη-
γαίνεις και να λες: «Ξέρετε κάτι; Μέσα από αυτήν την οργάνωση,
στην οποία εγώ συµµετέχω, κρατάω µόνο τα δικαιώµατα και τις
υποχρεώσεις τις βάζω κάτω από το χαλί». Δεν είναι δικαίωµά σας
να λέτε: «Ξέρετε κάτι; Εγώ θα παραγνωρίσω τους κανόνες που
έχει η Ευρωπαϊκή Επιτροπή στα ζητήµατα του ανταγωνισµού και
δεν θα δώσω καµµία σηµασία». Άρα είναι ένα ζήτηµα να εκδηλώ-
νουµε το ενδιαφέρον µας για το πώς πραγµατικά θα προστατεύ-
σουµε την πρωτογενή παραγωγή και είναι άλλο ζήτηµα να
κάνουµε κριτική για την κριτική. Επειδή εκτιµώ την εργατικότητά
σας, επειδή εκτιµώ πραγµατικά το ειλικρινές ενδιαφέρον σας, γι’
αυτό και θα ήθελα, όταν κάνουµε αυτές τις συζητήσεις, να δούµε
τι µπορεί να γίνει µέσα στα δεδοµένα πλαίσια και όχι να προσπα-
θούµε µε έναν υπερβατικό τρόπο να ξεπεράσουµε τους περιορι-
σµούς στους οποίους υπόκειται η χώρα. 

Θέσατε το ζήτηµα της ζάχαρης. Το ξέρετε ότι η κυβέρνηση
της Νέας Δηµοκρατίας είχε οδηγήσει σε µείωση της ποσόστω-
σης που είχε η χώρα κατά 50%. Το ξέρετε αυτό ή δεν το ξέρετε;
Εξ ου και η υποχρέωση της χώρας για τα εργοστάσια τα οποία
έκλεισαν. 

ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙΔΗΣ: Τρεις φορές το ανέφερα.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Ακούστε λίγο, κύριε συνάδελφε. Επειδή σας άκουσα να
λέτε για τα εργοστάσια ότι θα µετατραπούν σε παλιοσίδερα,
ήταν µία υποχρέωση, µια δέσµευση που ανέλαβε η προηγούµενη
κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας, η οποία µείωσε τα δικαιώ-
µατα της χώρας, την ποσόστωση από τους 320 χιλιάδες τόνους
σε 158 χιλιάδες τόνους και αυτό είχε ως αποτέλεσµα να κλείσουν
δύο εργοστάσια, µεταξύ των οποίων και το εργοστάσιο της Λά-
ρισας και η συµβατική υποχρέωση την οποία ανέλαβε η χώρα
ήταν και τα εργοστάσια να διαλυθούν, και τα µηχανήµατα να
αποσυρθούν. 

ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙΔΗΣ: Για τα υπόλοιπα.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Ναι, για τα υπόλοιπα. Απλώς αυτό το οποίο σας λέω είναι
ότι δεν µπορεί την ιδιοκτησία της να την έχει η Αγροτική Τρά-
πεζα. 

Και σε ό,τι αφορά την τιµή, σε ό,τι αφορά το ζήτηµα της πολι-
τικής για τις τευτλοκαλλιέργειες, θέλω να πιστεύω ότι αντιλαµ-
βάνεστε και εσείς ότι δεν µπορεί το Υπουργείο Οικονοµικών να
έχει άποψη για το τι θα γίνει σε έναν τοµέα όπως είναι οι τιµές
στα ζαχαρότευτλα και ποια είναι η τιµή η οποία θα πρέπει να
δοθεί στους καλλιεργητές, έτσι ώστε να αποφασίσουν αν θα καλ-
λιεργήσουν ή όχι. Αυτό είναι κάτι το οποίο είναι έξω από τις αρ-
µοδιότητες του Υπουργείου Οικονοµικών.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, για την ανοχή. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι από τα άνω
δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας, αφού
πρώτα ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και
τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής σαράντα έξι
µαθητές και µαθήτριες και δύο εκπαιδευτικοί από το 1ο Γενικό
Λύκειο Γλυφάδας. 

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Σας ευχόµαστε καλή πρόοδο και σας ενηµερώνουµε ότι σή-
µερα είναι ηµέρα κοινοβουλευτικού ελέγχου. Έχουµε συζήτηση
επικαίρων ερωτήσεων. Ο ερωτών Βουλευτής έχει υποχρέωση να
είναι εδώ για να αναπτύξει προφορικά την ερώτησή του, όπως
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και ο ερωτώµενος Υπουργός, γι’ αυτό και δεν έχουµε πλήθους
αγορά, δηλαδή δεν είναι γεµάτη η Αίθουσα. 

Τώρα θα συζητηθεί η τρίτη µε αριθµό 226/28-11-2011 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου
Συναγερµού κ. Παύλου Μαρκάκη προς τον Υπουργό Ανάπτυξης,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε την αποκατά-
σταση της ρωγµής στον προβλήτα του λιµανιού της Σκιάθου. 

Στην επίκαιρη ερώτηση εκ µέρους της Κυβερνήσεως θα απαν-
τήσει ο Υφυπουργός κ. Σπυρίδων- Άδωνις Γεωργιάδης ειδικός
για θέµατα -κατ’ αρµοδιότητα- του τοµέα της ναυτιλίας. 

Πριν δώσω το λόγο στον κ. Μαρκάκη, να ευχηθώ στον κ. Άδωνι
Γεωργιάδη –επειδή πρώτη φορά τον βλέπω στα υπουργικά
έδρανα και χαίροµαι- καλή δύναµη και καλή επιτυχία στο έργο
του. 

Παρακαλείται ο κ. Παύλος Μαρκάκης, Βουλευτής Μαγνησίας,
να λάβει το λόγο προκειµένου να αναπτύξει προφορικά την επί-
καιρη ερώτησή του. 

ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, να ευχηθώ και εγώ καλή επιτυχία στο έργο

σας επισήµως µέσω της Βουλής.
Να περάσω αµέσως στην ερώτησή µου. Αν σας εξιστορήσω,

κύριε Υπουργέ, τη χρονική διαδροµή αυτής της επίκαιρης ερώ-
τησης για το λιµάνι της Σκιάθου, θα παραδεχθείτε και εσείς ότι
είναι µια ταλαιπωρηµένη επίκαιρη ερώτηση που για να φθάσουµε
να τη συζητήσουµε πέρασε σχεδόν ένας χρόνος. Δυστυχώς παρ’
όλο που πέρασε ένας χρόνος, εξακολουθεί να είναι επίκαιρη
γιατί το πρόβληµα δεν λύθηκε. 

Σκεφθείτε ότι από τότε που την υπέβαλα έχουν αλλάξει τρεις
Υπουργοί. Ξεκίνησα µε µία τυπική απάντηση από τον κ. Διαµαν-
τίδη, ο οποίος άλλαξε. Δύο φορές αναβλήθηκε και δεν συζητή-
θηκε από τον κ. Παµπούκη, ο οποίος παραιτήθηκε. Μία φορά δεν
µπόρεσε να τη συζητήσει ο κ. Ξυνίδης, γιατί αποκλείστηκε από
το γραφείο του. Έφθασε να µην συζητηθεί γιατί έπεσε η κυβέρ-
νηση Παπανδρέου! 

Είναι βέβαια τύχη και ευτυχία για µας που φθάσαµε σε σας ως
Υπουργό να αντιµετωπίσετε το πρόβληµα. Αυτό όµως δείχνει ότι
πραγµατικά το Υπουργείο Ναυτιλίας πρέπει να ανασυσταθεί, να
υπάρχει ένας άνθρωπος δηλαδή που να ενδιαφέρεται για τα
νησιά και τα λιµάνια της χώρας, διότι τα προβλήµατα δεν λύνον-
ται. 

Δεν υπήρξε λύση, ενώ το πρόβληµα παρουσιάστηκε από το
Δεκέµβρη του 2010. Τότε είχα κάνει ερώτηση για να υπάρξει
λύση για το καλοκαίρι του 2011. Είναι ευτύχηµα που δεν συνέβη
κάτι µέσα στο καλοκαίρι, να αποκλειστεί, παραδείγµατος χάριν,
το λιµάνι της Σκιάθου και να υποχρεώνονται τα καράβια να δέ-
νουν σε άλλο σηµείο, όπου δεν είχαν τις κατάλληλες προϋποθέ-
σεις ασφάλειας. 

Τώρα έχουµε Δεκέµβρη του 2011 και συζητάµε αυτό το θέµα.
Ελπίζω να µην φθάσουµε πάλι στο καλοκαίρι, γιατί πρέπει επιτέ-
λους ο κόσµος να µάθει ποιος φταίει γι’ αυτήν την καθυστέρηση.
Αν φθάσουµε πάλι στο καλοκαίρι χωρίς να λύσουµε το θέµα, θα
υπάρξουν ζηµιές στον τουρισµό, σε µία κρίσιµη περίοδο για τη
χώρα µας, όπου ο τουρισµός είναι η µοναδική εισροή συναλλάγ-
µατος. Είµαι σίγουρος ότι αυτό το θέµα θα το αντιµετωπίσετε µε
την παρουσία σας στο Υπουργείο. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Και τώρα το λόγο έχει

ο κ. Σπυρίδων -Άδωνις Γεωργιάδης, Υφυπουργός Ανάπτυξης, Αν-
ταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, αφού προηγουµένως διαµαρ-
τυρηθώ στον κ. Μαρκάκη, ο οποίος µιλάει δύο λεπτά για τη
Σκιάθο και δεν µνηµόνευσε ότι είναι η πατρίδα του Παπαδια-
µάντη. 

ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Αφού το λέτε εσείς, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Δεν είναι δικαιολογη-

µένη η διαµαρτυρία µου;
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Ασφαλώς.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κύριε Γεωργιάδη, έχετε

το λόγο για να απαντήσετε στον ερωτώντα συνάδελφο. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης,

Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Κύριε Πρόεδρε, πριν απαν-
τήσω στον ερωτώντα συνάδελφο, θα ήθελα να σας εκφράσω τις

ευχαριστίες µου για τα καλά σας λόγια. Είναι πολύ σηµαντικό για
εµένα ότι ένας ευπατρίδης της πολιτικής, ένας αληθινός κύριος
µε την κυριολεκτική έννοια του όρου, εναποθέτει σε εµένα τέ-
τοιες ελπίδες. Εύχοµαι να µην σας διαψεύσω.

Κύριε συνάδελφε, δράττοµαι της ευκαιρίας να πω δύο κουβέν-
τες γι’ αυτές τις αλλεπάλληλες διοικητικές µεταβολές, τις οποίες
ζήσατε εσείς ως Βουλευτής και ως άνθρωπος που ενδιαφέρεται
για τα κοινά του τόπου σας στο µέτρο που σας αφορά, σε ένα
µικρό κοµµάτι δηλαδή, για να σας επισηµάνω ότι αυτό που έχει
συµβεί τα τελευταία δύο χρόνια εις το πρώην Υπουργείο Εµπο-
ρικής Ναυτιλίας και σε όλο αυτό το χώρο της ναυτιλίας της πα-
τρίδας µας, από πλευράς των διοικητικών µεταβολών, είµαι
βέβαιος ότι κάποια στιγµή στο µέλλον κάποιο µεγάλο πανεπιστή-
µιο του κόσµου θα το κάνει ειδικό θέµα και θα διδάσκει τους µα-
θητές, πώς καταστρέφεις έναν παραγωγικό τοµέα της κοινωνίας. 

Θα σας πω ότι η προηγούµενη κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ αρχικά
κατήργησε το Υπουργείο και το ενσωµάτωσε στο Υπουργείο
Εθνικής Οικονοµίας. Μετά από λίγους µήνες διέσπασε το πρώην
Υπουργείο και επειδή το Λιµενικό Σώµα το πήγε στο Υπουργείο
Προστασίας του Πολίτη, όπως είχε µετονοµαστεί το Υπουργείο
Δηµοσίας Τάξεως κράτησε το µισό στο Υπουργείο Εθνικής Οι-
κονοµίας. Μετά από µερικούς µήνες ίδρυσε ένα νέο Υπουργείο,
το Υπουργείο Θαλασσίων Υποθέσεων µε τον κ. Διαµαντίδη, εις
το οποίο κόλλησε και όλο το παλιό Υπουργείο Αιγαίου. Μετά από
οκτώ µήνες κατήργησε το Υπουργείο Θαλασσίων Υποθέσεων και
επανέφερε το µισό Υπουργείο πρώην Ναυτιλίας µαζί µε το
Υπουργείο Αιγαίου, που έχει εν τω µεταξύ ενωθεί, στο Υπουργείο
Αναπτύξεως, µε Αναπληρωτή Υπουργό τον κ. Παµπούκη. Και από
τη µέρα που ο κ. Παµπούκης, λόγω γνωστής διαφωνίας του, πα-
ραιτήθηκε από την τότε κυβέρνηση, στην πραγµατικότητα αυτός
ο χώρος έµενε χωρίς εποπτεία. Γιατί, βεβαίως, ο κ. Χρυσοχοΐδης
άξιος καθ’ όλα, είχε τόσο ευρύ πεδίο δράσεων παλιά επτά
Υπουργεία συνενωµένα, που ο και Μέγας Αλέξανδρος να ήταν,
δεν θα µπορούσε να παρακολουθεί. 

Αυτό το οποίο έχει συµβεί, λοιπόν, είναι πράγµατι όπως το πε-
ριγράψατε. Είναι ένα γεγονός που το αντιµετωπίζουµε. Είναι ένα
πρόβληµα που πρέπει να λυθεί, γιατί δηµιουργεί πάρα πολλά
προβλήµατα µε κυριότερο απ’ όλα να µην βρίσκουν οι πολίτες
τον υπεύθυνο που θα λύσει το πρόβληµά του, την κατάλληλη
στιγµή. 

Πάµε τώρα στο προκείµενο. Θέλω να σας ευχαριστήσω για την
ανάδειξη του θέµατος, γιατί θέλω να σας πω και να το ακούσει ο
κόσµος της Σκιάθου, ότι είχατε την ευαρέσκεια να έρθετε στο
γραφείο µου και να µου επισηµάνετε αυτό το µεγάλο πρόβληµα
που αντιµετωπίζει ο λιµένας της Σκιάθου. Και πρέπει να σας πω
ότι κάλεσα στο γραφείο µου και ήρθε και ο Περιφερειάρχης Θεσ-
σαλίας, ο κ. Αγοραστός, µε τον οποίο είχα µακρά συνεργασία και
µε αυτόν και µε τις υπηρεσίες του για το πώς θα λύσουµε το πρό-
βληµα. 

Γιατί, αγαπητέ κύριε συνάδελφε, εµένα δεν µε ενδιαφέρει να
περάσουν αυτές οι εκατό µέρες και να µείνει το πρόβληµα χωρίς
λύση και να ψάχνετε και εσείς ως άξιος Βουλευτής ποιος θα είναι
ο επόµενος υπεύθυνος που θα σας απαντήσει. Εµένα µε νοιάζει
πριν φύγω, να έχει λυθεί αυτό το πρόβληµα. Γιατί πρέπει να έχει
λυθεί; 

Γιατί, πρώτον, εάν υπάρξει ολοσχερής ζηµιά, θα υπάρχει µε-
γάλο χτύπηµα στον τουρισµό της νήσου, αλλά, δεύτερον, υπάρ-
χουν και πράγµατα ασφαλείας πολύ µεγάλα, τα οποία παίζουν
και τα οποία µπορεί την ώρα της τουριστικής αιχµής να οδηγή-
σουν ακόµα και σε τραγωδία. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού) 

Πρέπει να σας πω, λοιπόν, ότι έχουν γίνει όλες οι κατάλληλες
ενέργειες και στη δευτερολογία θα σας εξιστορήσω ακριβώς τα
βήµατα και το χρονοδιάγραµµα, για το πώς θα λύσουµε αυτά τα
θέµατα. 

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον Υφυ-

πουργό κ. Σπυρίδωνα-Άδωνι Γεωργιάδη.
Παρακαλείται ο κ. Παύλος Μαρκάκης, Βουλευτής Μαγνησίας,

να λάβει το λόγο, για τη δευτερολογία του. 

2110 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κύριε Υπουργέ, πράγµατι να αναγνω-
ρίσω το ενδιαφέρον σας από την πρώτη στιγµή που υπέπεσε
στην αντίληψή σας το πρόβληµα και νοµίζω ότι η παρουσία σας
στο Υπουργείο θα είναι γόνιµη. Και θα σας παρακαλούσα µέσα
στη δυνατότητα που έχετε, να επισκέπτεστε τα νησιά του Αι-
γαίου, να επισκεφθείτε και τη Σκιάθο, διότι εκεί έχετε να αντιµε-
τωπίσετε ένα σύµπλεγµα νησιών και προβληµάτων, όπως είναι οι
Βόρειες Σποράδες. 

Θα ήθελα συµπληρωµατικά να πω ότι η κατάσταση που πα-
ρουσιάζουν τα λιµάνια των βορείων Σποράδων και της Σκιάθου
ειδικότερα, είναι τραγική. Διότι έχουν εγκαταλειφθεί στην τύχη
τους, όχι µόνο από την έλλειψη πολιτικής ηγεσίας, αλλά από έλ-
λειψη ενδιαφέροντος, πράγµατι, ανθρώπων που πρέπει να τα επι-
σκέπτονται, για να τα βλέπουν επί τόπου τα προβλήµατα. 

Συµπληρωµατικά, θα σας πω ότι ήδη πρόβληµα αντιµετωπίζει
και το γειτονικό λιµάνι του Αγνώντα στη Σκόπελο, ένα λιµάνι το
οποίο εξυπηρετεί τη Σκόπελο κατά τους χειµερινούς µήνες, αλλά
αυτό θα το δείτε πάλι σε µία άλλη υπενθύµιση που θα σας κάνω. 

Να γυρίσουµε πάλι στη Σκιάθο. Το πρόβληµα της Σκιάθου το
αντιµετωπίζει ως γνωστόν το Λιµενικό Ταµείο της Σκιάθου, αλλά
ούτε οικονοµικά, ούτε µελετητικά, ούτε κατασκευαστικά µπορεί
να ανταποκριθεί το Λιµενικό Ταµείο στις υποχρεώσεις του. 

Θα έλεγα, όµως, ότι το Λιµάνι της Σκιάθου από το 1975 ακόµα
έχει αφεθεί στην τύχη του. 

Υπάρχει το παλιό λιµάνι, για το οποίο υπάρχει µια παλιά µελέτη
αποκατάστασης του κριπηδώµατος από το 2005 και ακόµη δεν
έχει γίνει. Να σκεφτείτε ότι όταν ήταν να γίνει η ανάπλαση του
παραλιακού µετώπου στη Σκιάθο, περίµεναν πρώτα να αποκατα-
στήσουν το παλιό λιµάνι και µετά να γινόταν η ανάπλαση. Ευτυ-
χώς, η ανάπλαση έγινε γιατί ακόµα θα περιµέναµε και αυτό το
έργο να γίνει. Αυτό καθυστερεί από το 2005. 

Επίσης, υπάρχει και έχει προκηρυχθεί µελέτη για το master
plan του λιµανιού της Σκιάθου και ακόµη εκκρεµεί η υπογραφή
της σύµβασης. Γι’ αυτό το θέµα έχουν περάσει τρία χρόνια. 

Και βέβαια τους προέδρους των λιµενικών ταµείων που µπαί-
νουν συνήθως µε κοµµατικά κριτήρια καλό είναι να τους αλλά-
ζετε, για να µπορούν να ανταποκριθούν. Θα ήθελα να δείτε λίγο
το θέµα των λιµενικών ταµείων όχι µόνο των Βορείων Σποράδων,
αλλά γενικά των λιµενικών ταµείων σε όλη τη χώρα γιατί έτσι θα
λύσετε και πολύ περισσότερα προβλήµατα. 

Τώρα, ως προς το θέµα της ρωγµής, εγώ πιστεύω ότι πράγ-
µατι καθυστερεί. Στη Σκιάθο περιµένουν να πάει ο εργολάβος –
γιατί τους κοροϊδεύουν- και ακόµη δεν έχει δηµοπρατηθεί το
έργο, όπως είπατε και εσείς. Όµως, για τα λιµενικά έργα να προ-
σέξετε γιατί συνήθως οι αντίστοιχες νοµαρχιακές υπηρεσίες τα
διογκώνουν φουσκώνοντας τους προϋπολογισµούς. Αυτό έχει
σαν συνέπεια και εσείς να µην βρίσκετε λεφτά γιατί οι προϋπο-
λογισµοί είναι µεγάλοι, αλλά και να δυσκολεύεται η κατασκευή
των έργων. 

Γι’ αυτό θα σας επισηµάνω ότι πρέπει να είστε φειδωλοί στις
χρηµατοδοτήσεις και για την οικονοµία της χώρας, που βρίσκε-
ται σε αυτή τη δύσκολη κατάσταση, αλλά και για να έχετε µια
πραγµατική αντίληψη του κόστους των λιµενικών έργων, τα
οποία συνήθως είναι υπερφορτωµένα. Δηλαδή µη δίνετε πίστη
στους προϋπολογισµούς που σας καταθέτουν, διότι για το λιµάνι
της Σκιάθου εγώ νοµίζω ότι είναι µια σπηλαίωση, η οποία θα µπο-
ρούσε να τελειώσει πολύ γρήγορα και µε µικρότερο κόστος γε-
µίζοντας το λιµάνι µε µερικά κυβικά σκυρόδεµα. 

Όµως, αυτό είναι κάτι που θα το δείτε µε τα τεύχη δηµοπρά-
τησης. Πιστεύω ότι οι υπηρεσίες θα κάνουν καλά τη δουλειά
τους και κυρίως θα έχουµε το αποτέλεσµα που θέλουµε εν όψει
της καλοκαιρινής περιόδου. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Παύλο Μαρκάκη και παρακαλείται ο κ. Άδωνις Γεωργιάδης, Υφυ-
πουργός Ναυτιλίας, να λάβει το λόγο για δευτερολογία. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Ευχαριστώ πολύ, κύριε
Πρόεδρε. 

Κύριε συνάδελφε, έχουν γίνει µέχρι στιγµής τα εξής –σας τα
λέω συγκεκριµένα- και το χρονοδιάγραµµα, το οποίο ακολουθεί.

Από τη µέρα που ανέλαβα εγώ την ευθύνη και της λιµενικής πο-
λιτικής, ήρθα σε επαφή µε τις υπηρεσίες µου. Εκεί µε ενηµέρω-
σαν για την ύπαρξη της µελέτης επιδιορθώσεως της ρωγµής εις
το λιµένα της Σκιάθου. 

Υπήρξε µια συνεργασία µε τον Περιφερειάρχη Θεσσαλίας, τον
κ. Αγοραστό, όπου υπήρχε µια διχογνωµία των δικών του υπη-
ρεσιών ως προς την επάρκεια της µελέτης. Χθες κάλεσα στο
γραφείο µου και ήλθε ο Πρόεδρος του Λιµενικού Ταµείου Σκο-
πέλου, δηλαδή του υπευθύνου φορέα για το λιµένα της Σκιάθου,
ο οποίος µαζί µε τις τεχνικές υπηρεσίες του Υπουργείου ήλεγξαν
τις µελέτες. 

Σήµερα εστάλη επιστολή προς την Περιφέρεια Θεσσαλίας,
ώστε να προχωρήσει µε την όσο το δυνατόν ταχύτερη διαδικασία
τα τεύχη δηµοπράτησης του έργου. Τα χρήµατα υπάρχουν στο
ταµείο του Λιµενικού Ταµείου και το χρονοδιάγραµµα επαρκεί
πλήρως, ώστε το πολύ µέχρι το Μάρτιο να έχει ολοκληρωθεί η
σχετική διαδικασία και οι θερινοί µήνες να βρουν τη Σκιάθο µε
ένα ασφαλές λιµάνι χωρίς κανένα πρόβληµα. 

Αυτά είναι τα ακριβή βήµατα που έχουµε ακολουθήσει. Ανα-
φέρατε και τους υπηρεσιακούς παράγοντες, οι οποίοι κατόπιν
δικού µου αιτήµατος ήρθαν στο γραφείο µου και είχαµε σύσκεψη
και χθες γι’ αυτό το θέµα. Μας ενδιαφέρει πάρα πολύ να µην
χαθεί χρόνος. Είµαι βέβαιος ότι µε την ίδια ταχύτητα θα τρέξει
και η Περιφέρεια Θεσσαλίας. Άλλωστε, όπως σας είπα, ο κ. Αγο-
ραστός έδειξε και ο ίδιος πολύ µεγάλο προσωπικό ενδιαφέρον
για να λυθεί αυτό το θέµα. 

Είµαι, λοιπόν, αισιόδοξος ότι δεν θα χρειαστεί να επαναλάβετε
την ερώτηση και σε επόµενο Υπουργό και σε επόµενο ηµερολο-
γιακό έτος, αλλά ότι αυτή τη φορά τουλάχιστον θα υπάρξει συγ-
κεκριµένη λύση σε αυτό το πρόβληµα. Σε κάθε περίπτωση, θέλω
να ευχαριστήσω και εσάς αλλά και κάθε άλλο συνάδελφο όλων
των κοµµάτων, που µου επισηµαίνει διάφορα χρονίζοντα προ-
βλήµατα, γιατί η διάθεσή µας είναι αυτό το όσο διάστηµα λει-
τουργήσει αυτή η Κυβέρνηση του κ. Παπαδήµου, την οποία όλοι
στηρίζουµε, να βρούµε λύσεις σε χρονίζοντα προβλήµατα και πι-
στέψτε µε θα κάνουµε ό,τι περισσότερο µπορούµε.

Ευχαριστώ πάρα πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον

Υπουργό κ. Γεωργιάδη. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα το δελτίο επικαίρων ερωτήσεων της Παρασκευής 2 Δε-
κεµβρίου 2011.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρα 129 παρά-
γραφοι 2 και 3, 130 παράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βου-
λής)

1. Η µε αριθµό 231/29-11-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Χρήστου
Πρωτόπαπα προς τους Υπουργούς Εσωτερικών και Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά µε το πρόγραµµα «Βοήθεια στο
Σπίτι». 

2. Η µε αριθµό 232/29-11-2011 επίκαιρη ερώτηση του πρώην
Προέδρου της Βουλής και Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ.
Δηµητρίου Σιούφα προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας
και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε την υλοποίηση των έργων
κατασκευής των αγωγών µεταφοράς φυσικού αερίου και πετρε-
λαίου και την επέκταση των διακρατικών συµφωνιών για την προ-
µήθεια της Ελλάδας µε πετρέλαιο και φυσικό αέριο. 

3. Η µε αριθµό 240/13/29-11-2011 επίκαιρη ερώτηση της Προ-
έδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας  του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας κ. Αλέκας Παπαρήγα προς τον Πρωθυπουργό,
σχετικά µε το ειδικό τέλος που εισπράττεται από τους λογαρια-
σµούς της ΔΕΗ.

4. Η µε αριθµό 236/29-11-2011 επίκαιρη ερώτηση του ΣΤ’ Αν-
τιπροέδρου της Βουλής και Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου
Συναγερµού κ. Βαΐτση Αποστολάτου προς τον Υπουργό Περιβάλ-
λοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε την αντι-
µετώπιση των προβληµάτων υδροδότησης στα νησιά του
Αργοσαρωνικού, τα Κύθηρα και τα Αντικύθηρα.

5. Η µε αριθµό 228/12/29-11-2011 επίκαιρη ερώτηση του Προ-
έδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς κ. Αλέξη Τσίπρα προς τον Πρωθυπουργό,

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Μ’ - 1 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2011                                                                                            2111



σχετικά µε τις επιπτώσεις των αποφάσεων της 26ης Οκτωβρίου
στην ελληνική οικονοµία και στην Ευρωζώνη.

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3  του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 239/29-11-2011 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Βασιλικής Τσό-
νογλου - Βυλλιώτη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε
την απαλλαγή από τα τέλη του έκτακτου ειδικού τέλους Ηλεκτρο-
δοτούµενων Δοµηµένων Επιφανειών (ΕΕΤΗΔΕ), των δικαιούχων
κατοικιών από τον Οργανισµό Εργατικής Κατοικίας. 

2. Η µε αριθµό 229/29-11-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνου Μαρκόπουλου
προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλ-
λαγής, σχετικά µε την επιστροφή οφειλών στους οικιακούς λο-
γαριασµούς ρεύµατος των κατοίκων της Καρύστου.

3. Η µε αριθµό 233/29-11-2011 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Λιάνας Κανέλλη
προς την Υπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµά-
των, σχετικά µε την ανάγκη κάλυψης των εξόδων µετακίνησης
των εκπαιδευτικών.

4. Η µε αριθµό 237/29-11-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Ιωάννη Κοραντή
προς την Υπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµά-
των, σχετικά µε τη φοίτηση µουσουλµάνων µαθητών σε µειονο-
τικά σχολεία της Θράκης.

5. Η µε αριθµό 235/29-11-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Θεοδώρου
Δρίτσα προς τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας, σχετικά µε δηµοσιο-
γραφικές πληροφορίες αναφερόµενες σε εκδηλώσεις στη Σχολή
Ευελπίδων.

6. Η µε αριθµό 238/29-11-2011 επίκαιρη ερώτηση του Ανεξάρ-
τητου Βουλευτή κ. Αθανασίου Λεβέντη προς τον Υπουργό Περι-
βάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε το
κλείσιµο των παράνοµων χωµατερών.

Συνεχίζουµε επί του σηµερινού δελτίου επικαίρων ερωτήσεων. 
Η πρώτη µε αριθµό 218/28.11.2011 επίκαιρη ερώτηση πρώτου

κύκλου του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος
κ. Ηλία Καρανίκα προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε την ανάγκη για την τροποποίηση
του χάρτη των περιφερειακών ενισχύσεων για τη Στερεά Ελλάδα,
δεν συζητείται σε συνεννόηση του Υπουργού µε τον Βουλευτή
και διαγράφεται. 

Η τέταρτη µε αριθµό 223/28-11-2011 επίκαιρη ερώτηση πρώ-
του κύκλου του Ζ’ Αντιπροέδρου της Βουλής και Βουλευτή του
Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αναστασίου Κουράκη
προς την Υπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµά-
των, σχετικά µε την αναβολή των διορισµών µελών του Διδακτι-
κού και Ερευνητικού Προσωπικού (ΔΕΠ) και του Εκπαιδευτικού
Προσωπικού (ΕΠ) στην τριτοβάθµια εκπαίδευση, δεν συζητείται
και διαγράφεται.

Η πρώτη µε αριθµό 217/28-11-2011 επίκαιρη ερώτηση δευτέ-
ρου κύκλου της Βουλευτού του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κι-
νήµατος κ. Αφροδίτης Παπαθανάση προς τον Υπουργό Ανά-
πτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε την
ανάγκη για την τροποποίηση του χάρτη των περιφερειακών ενι-
σχύσεων για τη Στερεά Ελλάδα, δεν συζητείται σε συνεννόηση
Υπουργού και Βουλευτού και διαγράφεται.

Η δεύτερη µε αριθµό 221/28-11-2011 επίκαιρη ερώτηση δευ-
τέρου κύκλου της Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Φωτεινής
Πιπιλή προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την αξιοποί-
ηση της δηµόσιας περιουσίας για τη στέγαση των Ανεξάρτητων
Αρχών, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος συντρέχοντος στο πρό-
σωπο του Υπουργού και διαγράφεται.

Η τέταρτη µε αριθµό 224/28-11-2011 επίκαιρη ερώτηση δευ-
τέρου κύκλου  του Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής
Αριστεράς κ. Μιχαήλ Κριτσωτάκη προς τον Υπουργό Οικονοµι-
κών, σχετικά µε την απαλλαγή των εργαζοµένων µε χαµηλές
αποδοχές από την ειδική εισφορά αλληλεγγύης, δεν συζητείται,
λόγω κωλύµατος συντρέχοντος στο πρόσωπο του Βουλευτού
και διαγράφεται.

Θα συζητηθεί, τώρα η δεύτερη µε αριθµό 220/28-11-2011 επί-

καιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή της Νέας Δηµο-
κρατίας κ. Ιωάννη Λαµπρόπουλου προς τον Υπουργό Υποδοµών,
Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε την ολοκλήρωση του αυτο-
κινητόδροµου της «ΟΛΥΜΠΙΑΣ ΟΔΟΥ».

Στην επίκαιρη ερώτηση εκ µέρους της Κυβερνήσεως θα απαν-
τήσει ο Υφυπουργός κ. Ιωάννης Μαγκριώτης.

Παρακαλείται ο κ. Ιωάννης Λαµπρόπουλος να λάβει το λόγο,
προκειµένου να αναπτύξει προφορικά την ερώτησή του.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κύριε Υπουργέ, όπως όλοι συµφωνούµε, η «ΟΛΥΜΠΙΑ ΟΔΟΣ»
ή ο λεγόµενος «δυτικός άξονας» είναι ένα µεγάλο αναπτυξιακό
έργο για όλη την Ελλάδα και όχι µόνο για τη δυτική Ελλάδα.

Όπως ξέρουµε, αυτός ο άξονας ολοκληρώθηκε µελετητικά,
δηµοπρατήθηκε και κυρώθηκε στη Βουλή των Ελλήνων το 2007,
ύστερα από εισήγηση του τότε Υπουργού Περιβάλλοντος, Χω-
ροταξίας και Δηµοσίων Έργων, του κ. Σουφλιά. Αµέσως µετά, µε
την οικονοµική κρίση άρχισαν, λοιπόν, οι τράπεζες να φέρνουν
εµπόδια, ίσως γιατί δεν θα κέρδιζαν αυτά που υπολόγιζαν, θα
κέρδιζαν λιγότερα.

Παρ’ ότι, λοιπόν, διέρρεαν πολλά, διαβάζαµε διάφορα στις
εφηµερίδες καθηµερινά, εσείς, απ’ ό,τι θυµάµαι -όταν είχαµε
έρθει εδώ και είχαµε συζητήσει πολλές φορές- µας δίνατε δια-
βεβαιώσεις: Μία διαβεβαίωση ήταν στις 19/11/2009, που µας λέ-
γατε ότι σε κάθε περίπτωση ο δρόµος θα έρθει στη Μεσσηνία.
Δεύτερη στις 13/5/2010, όπου µας λέγατε το ίδιο. Τρίτη στις
13/12/2010, όπου µας λέγατε το ίδιο. Στις 4/8/2011, πρόσφατα,
µας λέγατε το ίδιο. Και στις 24/11/2011, πριν λίγες µέρες, µας
δώσατε την απάντηση ότι ο δρόµος µάλλον θα σταµατήσει στην
Πάτρα, δεν υπάρχει περίπτωση για τη Μεσσηνία ούτε για τον
Πύργο ή δεν ξέρω εάν θα πάει στον Πύργο. Δεν υπάρχει περί-
πτωση για τη Μεσσηνία.

Μας απογοητεύσατε, κύριε Υπουργέ. Γιατί µας απογοητεύ-
σατε έτσι; Γιατί; Η αντίδραση είναι τεράστια. Θα σας καταθέσω
στα Πρακτικά το τι έγινε χθες σε όλες τις εφηµερίδες, επιµελη-
τήρια σε όλο το Νοµό Μεσσηνίας και πιστεύω να τα κατανοείτε
όλα αυτά.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ιωάννης Λαµπρόπουλος κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Λυπάµαι που το λέω, αλλά θα εκφράσω τούτη τη στιγµή το
µεσσηνιακό λαό και όλους τους φορείς: Γιατί τέτοια κοροϊδία;
Ποιος µας κορόιδευε; Γιατί µας κορόιδευε; Ποιο είναι το αποτέ-
λεσµα; Υποκύψατε; Υπέκυψε µία Κυβέρνηση, ένα Υπουργείο
στους τραπεζίτες; Γιατί; Αυτοί το ήθελαν. Είχατε συµφωνήσει και
εσείς εδώ. Είχαµε συµφωνήσει µαζί ότι οι τραπεζίτες είναι αυτοί
που δεν θέλουν να γίνει το έργο και ερχόµαστε σήµερα να υπο-
κύψουµε;

Κύριε Πρόεδρε, είστε και εσείς Μεσσήνιος και Ηλείος και πι-
στεύω ότι θα ενώσετε τη φωνή και τη δική σας µαζί µε τη δική
µας και των δύο νοµών και όλης της Δυτικής Ελλάδος. Αυτό το
έργο, εάν δεν γίνει τώρα -είναι η τελευταία ευκαιρία- δεν θα γίνει
ποτέ.

Κάνω έκκληση, κύριε Υπουργέ, µεταφέρω τη φωνή του λαού
της Μεσσηνίας, να εισακουστεί, να αλλάξετε την απόφασή σας
και να γίνει αυτό το έργο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Λαµπρόπουλο.

Κύριε Υπουργέ, θα ήθελα να σηµειώσω ότι είµαι από εκείνα τα
µέρη και µε αφορά η Ολυµπία Οδός. Υιοθετώ ασφαλώς την ερώ-
τηση και το σκεπτικό, µε το οποίο ανέπτυξε την ερώτησή του ο
κ. Λαµπρόπουλος. Παρά τις δυσκολίες που υπάρχουν στην υπό-
θεση, επισηµαίνω ότι αν δεν γίνει η Ολυµπία Οδός, το έργο µέχρι
την Πάτρα είναι κολοβό πλέον, δηλαδή δεν έχει την ολοκληρω-
µένη αξία που θα έχει ή θα είχε µε την Ολυµπία Οδό.

Έτσι, λοιπόν, εκθύµως υποβάλλω και εγώ την παράκληση να
γίνει ό,τι είναι δυνατόν, να ξεπεραστούν τα εµπόδια και οι σκό-
πελοι, προκειµένου να ολοκληρωθεί η Ολυµπία Οδός. Η Ολυµπία
Οδός σηµαίνει, δηλαδή, ολοκλήρωση του µεγάλου έργου.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο, προκειµένου να απαν-
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τήσετε στον ερωτώντα συνάδελφο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και Δικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα ήθελα να πω πως και εγώ συµφωνώ απολύτως και µε τις

επισηµάνσεις του αγαπητού συναδέλφου και µε τις δικές σας,
όπως και µε τις επισηµάνσεις και τον αγώνα όλων των συναδέλ-
φων, όλων των κοµµάτων, της Δυτικής Ελλάδας και της Μεσση-
νίας και της Ηλείας και της Αχαΐας, αλλά και της Αιτωλοα-
καρνανίας, της Πρέβεζας, της Άρτας, των Ιωαννίνων, της Θε-
σπρωτίας, της Κέρκυρας, για την κατασκευή των δύο οδικών
αξόνων, της Ολυµπίας και της Ιόνιας.

Κοινό κοµµάτι, είναι το τµήµα «Κόρινθος-Πάτρα», για το οποίο
θα έλεγα πως έπρεπε να έχει ολοκληρωθεί τις προηγούµενες δε-
καετίες, για να διευκολύνει την κίνηση και προς τη νοτιοδυτική
Ελλάδα και προς τη βορειοδυτική, αλλά και προς την Αχαΐα, η
οποία µέσα από το λιµάνι της είναι ένας από τους βασικούς πυ-
λώνες της χώρας µας, από τις βασικές πύλες εξόδου και εισό-
δου.

Κακοί σχεδιασµοί, λοιπόν, του παρελθόντος µάς έχουν φέρει
σήµερα µπροστά σε µία δύσκολη πραγµατικότητα, που γίνεται
ακόµα δυσκολότερη λόγω της οικονοµικής κρίσης. Θέλω, λοιπόν,
να διαβεβαιώσω ακόµα µία φορά τον αγαπητό συνάδελφο ότι
αυτή η βασική επιλογή, δηλαδή να φθάσει η Ολύµπια Οδός µέχρι
τη Μεσσηνία, δεν έχει αλλάξει όσον αφορά τους σχεδιασµούς
της πολιτείας, της Κυβέρνησης, όπως αρχικά είχε συµβασιοποι-
ηθεί και κυρωθεί από τη Βουλή το 2007. 

Όµως, υπάρχουν µερικά δεδοµένα, τα οποία δεν µπορεί να τα
παραβλέψει η οποιαδήποτε εκτελεστική εξουσία. Το πρώτο είναι
ότι αυτές οι συµβάσεις –θυµίζω ότι είναι πέντε οι συµβάσεις και
έξι µαζί µε την υποθαλάσσια της Θεσσαλονίκης- είχαν συµβασιο-
ποιηθεί και είχαν κυρωθεί στη Βουλή το ίδιο εξάµηνο, το πρώτο
εξάµηνο του 2007. Αυτό καταδεικνύει µία βιασύνη, µία προχει-
ρότητα και σκοπιµότητες. Αυτή τη βιασύνη και την προχειρότητα,
δυστυχώς, την εισπράττουν οι κοινωνίες και η πολιτεία γενικό-
τερα τα επόµενα χρόνια µε πολλά προβλήµατα.

Υπάρχουν αποφάσεις του Συµβουλίου της Επικρατείας, οι
οποίες είναι και οριστικές µέσα στο 2010, για το κοµµάτι των εί-
κοσι δύο χιλιοµέτρων περίπου, στο οποίο αναφέρθηκε ο συνά-
δελφος και είναι βασικό και καθοριστικό, από το Κάτω Σαµικό
µέχρι τον ποταµό Νέδα στα σύνορα Ηλείας-Μεσσηνίας, αλλά και
αντίστοιχες παρεµβάσεις της Ευρωπαϊκής Ένωσης, που για λό-
γους περιβαλλοντικούς δεν επιτρέπει τη συνέχιση της κατα-
σκευής του αυτοκινητόδροµου. 

Δώσαµε µάχη, καταθέσαµε εναλλακτικές προτάσεις µε τη συµ-
βολή και τη συνεργασία και των συναδέλφων για τη λεγόµενη
«µηδενική λύση» στην περιοχή του Καϊάφα, αλλά δεν έγιναν απο-
δεκτές αυτές οι λύσεις, τόσο από την Ευρωπαϊκή Ένωση, όσο
και από το Συµβούλιο της Επικρατείας και έτσι υπήρξε απαγό-
ρευση.

Δήλωσα και τότε, δηλώνω και τώρα ότι η πολιτεία οφείλει να
µελετήσει εναλλακτικές λύσεις, όπως η ανατολική χάραξη και κα-
τασκευή στην επόµενη προγραµµατική περίοδο της συνέχειας
του αυτοκινητόδροµου της Ολύµπιας Οδού από το Κάτω Σαµικό
µέχρι τη Μεσσηνία. Απλώς, όµως, µε τα σηµερινά δεδοµένα δεν
µπορεί να συνεχίσει ο αυτοκινητόδροµος κάτω από το Κάτω Σα-
µικό, λόγω οριστικών και τελεσίδικων αποφάσεων του Συµβου-
λίου της Επικρατείας και ανάλογων θέσεων της Ευρωπαϊκής
Ένωσης.

Στη συνέχεια υπήρξαν και προσφυγές από την περιοχή της
Αχαΐας για τη διέλευση του οδικού άξονα από την περιοχή της
Κάτω Αχαγιάς. Έχει εκδικαστεί µετά από πολλές αναβολές στο
Συµβούλιο της Επικρατείας και αναµένουµε τις επόµενες ηµέρες
–ελπίζω πολύ γρήγορα- να βγει η τελική απόφαση, για να ξέρει
και η εκτελεστική εξουσία τις τελικές αποφάσεις του Συµβουλίου
της Επικρατείας, προκειµένου να κάνει και τις τελικές της επιλο-
γές.

Σε κάθε περίπτωση, έχουµε πει –θα απαντήσω και στη συνέ-
χεια στη δευτεροµιλία µου- ότι εκεί όπου µας επιτρέπει το Συµ-
βούλιο της Επικρατείας είναι βέβαιο ότι θα προσπαθήσουµε και
θα αγωνιστούµε να φθάσει ο αυτοκινητόδροµος µέχρι το Κάτω
Σαµικό, να γίνουν παρεµβάσεις οδικής ασφάλειας στα τµήµατα

που δεν επιτρέπει το Συµβούλιο της Επικρατείας γι’ αυτήν την
περίοδο και να προχωρήσει η πολιτεία στη µελέτη και στην
έρευνα για την εναλλακτική όδευση ανατολικά της λίµνης
Καϊάφα, προκειµένου να ολοκληρωθεί ο αυτοκινητόδροµος µέχρι
τη Μεσσηνία. 

Αυτές είναι οι επιλογές της Κυβέρνησης, αγαπητέ κύριε Πρό-
εδρε. Θα απαντήσω στη δευτεροµιλία µου και στα άλλα θέµατα,
που πολύ σωστά έβαλε ο αγαπητός συνάδελφος, όσον αφορά
τη στάση των τραπεζών και του παραχωρησιούχου για τη συνέ-
χιση των εργασιών. Διότι έχει σταµατήσει η χρηµατοδότηση από
πλευράς των τραπεζών εδώ και πολύ καιρό, γιατί δεν θεωρούν
τα έργα βιώσιµα, γιατί έχουν στο πίσω µέρος του κεφαλιού τους
την εκτίµηση ότι πιθανότατα δεν είναι βιώσιµη η οικονοµία της
χώρας µας. Θα επανέλθω όµως στο θέµα αυτό στη δευτερολο-
γία µου.

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον

Υφυπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, κ. Ιωάννη Μαγ-
κριώτη.

Παρακαλείται ο ερωτών συνάδελφος, κ. Ιωάννης Λαµπρόπου-
λος, Βουλευτής Μεσσηνίας να λάβει το λόγο για τη δευτερολο-
γία του. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, επικαλεστήκατε την απόφαση του Συµβουλίου

Επικρατείας που αφορά τη στενή περιοχή λίγα χιλιόµετρα στη
Ζαχάρω. 

Εµείς και όλοι οι φορείς, αποδεχθήκαµε να υπάρξει µηδενική
λύση όπως λέγεται και να µην γίνει τίποτε και αυτά τα χιλιόµετρα
να µείνουν ως έχουν. Υπάρχει όµως και το άλλο τµήµα, από τον
Καϊάφα µέχρι την Κυπαρισσία το Καλό Νερό και την Τσακώνα,
που δεν λέτε τίποτα. Σήµερα η θέση σας δεν ξεκαθαρίζει. 

Δηλαδή, θα αφήσουµε να σέρνεται η κατάσταση, όπως σέρ-
νεται από το 2009; Τι θα πούµε στον κόσµο; Ο κόσµος σήµερα
θέλει µία καθαρή απάντηση. Υπάρχει πρόθεση; Δεν το δέχοµαι
ότι κι εσείς κι εγώ ως πολιτικός -γιατί κι εσείς κι εγώ θητεύουµε
εδώ σ’ αυτήν την Αίθουσα πολλά χρόνια- θα υποκύψουµε στις
πιέσεις των τραπεζών που χρηµατοδοτούσαν το έργο, γιατί αυτοί
αντιδρούσαν. Δεν θα υποκύψουµε. Δεν θα έρθει αλλαγή σύµβα-
σης εδώ στη Βουλή -απ’ αυτά που είχαµε συµφωνήσει και ψηφί-
σει το 2007- και δεν θα υπάρξει κόµµα που θα την ψηφίσει και
θα συµφωνήσει. Το πρώτο είναι αυτό. 

Ως πολιτικός αλλά και ως πολίτης, ως άνθρωπος της Μεσση-
νίας που γεννήθηκα, έζησα και θα ζήσω εκεί και έκανα πάντοτε
σηµαία µου αυτό το µεγάλο έργο, τους δύο άξονες Κόρινθος-
Τρίπολη-Καλαµάτα και Πάτρα-Πύργος-Τσακώνα, που θα βγά-
λουν τη Μεσσηνία και όλη τη δυτική Ελλάδα από την αποµόνωση,
δεν δέχοµαι να σταµατήσει το έργο. 

Από εδώ, κύριε Πρόεδρε, απευθύνοµαι στα τρία κόµµατα που
στηρίζουν την Κυβέρνηση: Απευθύνοµαι στη Νέα Δηµοκρατία,
το κόµµα µου που υπηρέτησα µε συνέπεια για δεκαετίες, επειδή
είναι και το κόµµα που εισηγήθηκε αυτήν τη σύµβαση και που
έκανε τις δηµοπρατήσεις και που ολοκλήρωσε, ωρίµασε το έργο
για να αρχίσει η κατασκευή του. Όπως απευθύνοµαι και στο
ΠΑΣΟΚ, το οποίο είχε ψηφίσει τη σύµβαση εδώ στη Βουλή και
στο Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό, που επίσης είχε συµφωνήσει,
αλλά και στον σηµερινό Πρωθυπουργό, να δουν ότι αυτά τα µε-
γάλα έργα θα δώσουν απασχόληση και θα βγάλουν την οικονο-
µία µας από το αδιέξοδο δηµιουργώντας ανάπτυξη. Τα τρία
κυρίως κόµµατα, λοιπόν, θα πρέπει να καθίσουν να συναποφα-
σίσουν και να εισηγηθούν ότι αυτός ο άξονας, ο λεγόµενος δυ-
τικός άξονας, που θα αρχίζει από τα Γιάννενα και θα τελειώνει
στην Καλαµάτα, θα πρέπει να κατασκευαστεί. Είναι ευθύνη και
των τριών κοµµάτων πλέον που στηρίζουν αυτήν την Κυβέρνηση
και καλώς την στηρίζουν, γιατί είναι η τελευταία ευκαιρία για τον
τόπο µας. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Λαµπρόπουλο. 
Παρακαλείται ο Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και

Δικτύων, κ. Ιωάννης Μαγκριώτης να λάβει το λόγο για δευτε-
ρολογία. 
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ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Κύριε Πρόεδρε, συµφωνώ απολύτως µε τις
παρατηρήσεις του αγαπητού συναδέλφου. 

Η πρόθεση της Κυβέρνησης είναι να ολοκληρωθεί ο
αυτοκινητόδροµος. Δεν υπάρχει άλλη πρόθεση, δεν υπάρχει
άλλη σκέψη. Από τεχνικούς συµβούλους, από χρηµατοοικονο-
µικούς συµβούλους είτε ανεξάρτητους είτε των παραχωρη-
σιούχων είτε των τραπεζών, έχουν κατατεθεί διάφορες προτά-
σεις κι αυτές οι προτάσεις µε τον ένα ή τον άλλο τρόπο, είτε
επισήµως είτε ανεπισήµως, έχουν δηµοσιοποιηθεί. 

Μάλιστα, και εµείς ως Υπουργείο Υποδοµών δηµοσιοποιήσαµε
µερικές από αυτές τις προτάσεις, χωρίς αυτό να σηµαίνει ότι
είναι αποδεκτές. Θέλουµε να γνωρίζει η κοινωνία της περιοχής
και της Ηλείας και της Αχαΐας και της Μεσσηνίας ποιες είναι οι
προτάσεις που προτείνουν οι διάφοροι τεχνικοί και χρηµατοοι-
κονοµικοί σύµβουλοι. Βέβαια, δεν σηµαίνει ότι τις έχει αποδεχτεί
και η πολιτεία. Και αυτό θέλω να το κάνω κατανοητό και απολύ-
τως σαφές. Η θέση της πολιτείας είναι ο αυτοκινητόδροµος να
φτάσει µέχρι τη Μεσσηνία. Και είπα και προηγούµενα ότι εκεί
που υπάρχει η οριστική απαγόρευση στο Συµβούλιο της Επικρα-
τείας και δεν µπορεί να κατασκευαστεί ο αυτοκινητόδροµος από
το Κάτω Σαµικό µέχρι τον Ποταµό Νέδα, να γίνουν παρεµβάσεις
οδικής ασφάλειας, να βελτιωθούν τα γεωµετρικά και τεχνικά χα-
ρακτηριστικά του δρόµου και φυσικά να έχει συνέχεια από τον
Ποταµό Νέδα µέχρι τη Μεσσηνία. Ταυτόχρονα, να µελετηθεί η
εναλλακτική όδευση ανατολικά της λίµνης Καϊάφα, όπου υπάρχει
η δυνατότητα µε µια πολύ συστηµατική µελέτη να δώσουµε λύση
και απάντηση, η οποία όµως δεν µπορεί να υπάρξει αυτήν τη
στιγµή, γιατί πρέπει να γίνει πρώτα η µελέτη. Αυτή είναι η δέ-
σµευσή µας και είµαι βέβαιος ότι αποτελεί και δέσµευση όλων
των πολιτικών κοµµάτων. 

Έρχοµαι τώρα στο δεύτερο θέµα που έθιξε ο συνάδελφος.
Συµφωνώ απολύτως µαζί του ότι θα πρέπει τα τρία κόµµατα που
στηρίζουν την Κυβέρνηση –άλλωστε, έχουµε καλέσει όλα τα κόµ-
µατα και είχαµε µια αναλυτική σύσκεψη, όπως στο Υπουργείο
τους προηγούµενους µήνες- να συµφωνήσουν. Και πάλι, λοιπόν,
έχουµε την πρόθεση. Πρόσφατα στην επίσκεψη που έκανε ο Το-
µεάρχης της Νέας Δηµοκρατίας κ. Παπαδόπουλος για τις µετα-
φορές, διατύπωσα και πάλι την πρόταση να γίνει πολύ σύντοµα
µια διακοµµατική συνάντηση, να δούµε τις εξελίξεις, πού βρισκό-
µαστε και όλοι µαζί να κάνουµε τις επιλογές και να στηρίξουµε
τις προτάσεις τις οποίες και εσείς καταθέτετε. 

Συµφωνώ απολύτως, λοιπόν, µε την πρότασή σας αυτή και
επαναλαµβάνω και εγώ ότι θα είµαι από εκείνους που όχι µόνο
δεν θα εισηγηθεί διαφορετική λύση, αλλά δεν θα ψηφίσει στη
Βουλή µια τυχόν διαφορετική λύση. 

Τέλος, θα ήθελα να πω και να τονίσω και πάλι ότι η παύση χρη-
µατοδότησης των έργων -όχι µόνο της Ολυµπίας, αλλά και των
τριών άλλων παραχωρήσεων- από την πλευρά των τραπεζών
είναι αδικαιολόγητη. Αυτό το έχουµε πει πολλές φορές και το
επαναλαµβάνω και σήµερα. Οι τράπεζες είναι δεσµευµένες µε
τις συµβάσεις που έχουν µε τους παραχωρησιούχους και οι πα-
ραχωρησιούχοι µε το δηµόσιο. 

Και επειδή αναφερθήκατε και στον κ. Σουφλιά, εγώ θυµάµαι

ακόµα εδώ –και είναι γραµµένο στα Πρακτικά της Βουλής- τις
δηλώσεις του κ. Σουφλιά, όταν εισηγούνταν τους αυτοκινητό-
δροµους, ότι δεν παίρνει κανένα ρίσκο και καµµιά δέσµευση το
δηµόσιο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Σήµερα, όµως, έρχονται οι τράπεζες και οι παραχωρησιούχοι
και λένε ότι δεν ισχύει ουσιαστικά αυτό που είχε λεχθεί τότε µέσα
στη Βουλή. Συνεπώς, πρέπει να πάρει το δηµόσιο και τα ρίσκα,
αλλά και να εγγυηθεί τα δάνεια. Το δηµόσιο πρέπει να το εγγυη-
θεί αυτό και αυτή είναι η δική µας πρόταση, γιατί απορρίψαµε τη
δική τους εκδοχή, αφού δεν θα εξασφάλιζε µόνο τα αρχικά
κέρδη των συµβάσεων του 2007 που ήταν σηµαντικά γι’ αυτούς,
αλλά ήθελαν ουσιαστικά όλα τα διόδια των τριάντα χρόνων λει-
τουργίας των αυτοκινητοδρόµων. Αυτό σε καµµιά περίπτωση δεν
µπορούσε να γίνει αποδεκτό από την πλευρά του δηµοσίου. 

Το δηµόσιο έχει διατυπώσει τις δικές του εναλλακτικές προ-
τάσεις οι οποίες στηρίζονται στη βάση των συµβάσεων του 2007
και των δεσµεύσεων και παίρνει υπ’ όψιν τη σηµερινή συγκυρία
και την κρίση. Δηλαδή, το δηµόσιο στηρίζει τη βιωσιµότητα των
έργων, αλλά µε αντικειµενικές παραδοχές όσον αφορά τα έσοδα
των έργων και όχι µε τις υποκειµενικές παραδοχές που κάνουν
οι παραχωρησιούχοι και οι τράπεζες µε τους δικούς τους συµ-
βούλους. 

Γι’ αυτό, λοιπόν, είναι πολύ καλό η διαβούλευση αυτή να είναι
δηµόσια, ώστε να γνωρίζουν οι πολίτες ποιες είναι οι θέσεις της
πλευράς του δηµοσίου που υπερασπίζεται το δηµόσιο συµφέρον,
τους φορολογούµενους πολίτες και την ανάπτυξη της περιοχής. 

Για το λόγο αυτό, έχω πει ότι οι κάτοικοι της περιοχής, όλοι οι
εκπρόσωποι της περιοχής µαζί µε την Κυβέρνηση, είµαστε στη
µια πλευρά και πρέπει µε αποφασιστικότητα και ενότητα να δια-
πραγµατευθούµε αυτές τις συµβάσεις και το µέλλον του αυτοκι-
νητόδροµου, το µέλλον της ανάπτυξης της περιοχής. 

Γνωρίζω την αγωνία και την ανάγκη που υπάρχει να κατα-
σκευαστεί ο αυτοκινητόδροµος. Θέλω, όµως, να τονίσω για µία
ακόµα φορά ότι πρέπει να υπερασπιστούµε τους χρήστες, να
µην πληρώνουν για τριάντα χρόνια ακριβά και πυκνά διόδια, αν
σήµερα εµείς διαπραγµατευθούµε πιο αποφασιστικά και πιο απο-
τελεσµατικά απέναντι στις τράπεζες -και πιστεύω ότι µπορούµε
να το πετύχουµε, ιδιαίτερα τώρα που είναι τρία κόµµατα στην
Κυβέρνηση- το δηµόσιο συµφέρον και τους χρήστες. Και πι-
στεύω ότι θα το πετύχουµε. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον

Υπουργό, κ. Ιωάννη Μαγκριώτη.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των

επικαίρων ερωτήσεων.
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη

συνεδρίαση; 
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 10.30’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο, ηµέρα Παρασκευή 2 Δεκεµβρίου 2011 και ώρα
10.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος κοινοβουλευτικό
έλεγχο: συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων.
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